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REVISTA PRESEI 

 

 Grefierii se intalnesc marti dimineata cu premierul la Palatul Victoria: Daca 

li se taie pensia de serviciu, sunt decisi sa blocheze instantele 

Grefierii se vor intalni, marti, la Palatul Victoria, cu premierul Ludovic Orban, 

discutiile urmand sa se axeze pe iminenta abrogare a legii care prevede pensiile de 

serviciu, dar si alte aspecte legate de salarizarea acestei categorii profesionale. 

 

Intalnirea are loc cu cateva ore inainte de a fi dezbatut in plenul Parlamentului 

proiectul de a abrogare a prevederilor care reglementeaza dreptul la pensia de 

seriviciu a grefierilor. Presedintele Sindicatului National al Grefei Judiciare, 

Catalin Traistaru, a declarat ca la intrevederea cu premierul urmeaza a fi discutate 

doua subiecte. 

 

Primul tine de dreptul la pesia de serviciu pentru grefieri, iar cel de-al doilea 

subiect vizeaza sistemul de salarizare. 

 

"Maine (marti - n.red.) la ora 9.30 noi suntem convocati de premier la Palatul 

Victoriei si o sa mergem la intalnire si in functie de ce se va discuta la Palat cu 

premierul, noi ne vom strange la Adunarea Generala sa decidem ce alte forme de 

protest vom face pentru ca noi avem revendicari si de natura salariala. Noi nu ne-

am dorit sa ajungem la premier pentru pensia de serviciu, dar asa s-au miscat 

lucrurile in parlament, s-au grabit s-o puna pe ordinea de zi in sedinta extraordinara 

a plenului si acum pe noi ne-au pus in situatia de a iesi pentru asta, dar avem si 

revendicari de natura salariala", declara reprezentantul sindicatului. 

 

Grefierii spun ca vor bloca activitatea instantelor si a parchetelor daca deputatii vor 

vota marti amendamentele privind abrogarea pensiilor de serviciu. Acestia vor cere 

premierului de a pastra dreptul la pensia de serviciu a grefierilor pe motiv ca "nu 

mai au ce taia", pensia grefierilor fiind dublu conditionata de legislatie si ies la 

pensie la 60 de ani. 
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"Daca se voteaza, noi vom merge si vom propune in cadrul Adunarii Generale 

blocarea activitatii. Noi in directia asta mergem. Acesta este si mesajul pe care l-

am transmis catre premier, inclusiv prin scrisoarea deschisa trimisa, prin memorii 

si aceasta vom sustine si maine.  

La noi problema este mult mai simpla, in sensul ca dreptul nostru la pensie deja a 

fost taiat la maxim si nu prea mai au ce sa ne mai taie. (...)", spune Catalin 

Traistaru. 

 

Presedintele Sindicatului National al Grefei Judiciare mai anunta si ca grefierii vor 

discuta cu Orban si despre inechitatile din sistemul de salarizare a grefierilor. 

 

"Noi avem salarizari diferite intre persoane care au acelasi grad de rodatie si isi 

desfasoara activitatea in aceleasi conditii. Mai pe scurt un grefier de la Timisoara si 

un grefier de la Constanta, care sunt angajati simultam in sistem, au diferente 

salariale care merg si pana la o mie si ceva de lei din punct de vedere al incadrarii 

si din punct de vedere al sporurilor. Pentru ca, ramane la latitudinea anagajatorilor, 

iar angajatorii au aplicat legea dupa ureche si sunt salarizari diferite, desi la 31 

decembrie 2017 le uniformizasem. 

 

Pe de alta parte, in momentul cand a elaborat PSD-ul legea, noi, neavand aceasta 

uniformizare facuta, pentru ca legea a intrat in vigoare la jumatatea lui 2017, ne-au 

calculat gresit un coeficient de ierarhizare. Fiind salariile gresit calculate, pe 

masura ce ne-au recunoscut ca au fost gresit calculate cand ne-au facut in cadrarea 

pe lege, practic noi deja aveam atins nivelul de salarizare pentru anul 2022, ceea ce 

inseamna ca este salariu plafonat si vechimea nu mai opereaza. Toata lumea, 

indiferent ca are cinci ani sau zece ani, toti colegii au acelasi salariu in tara. Deci, 

colegii cu 31 de ani (n.r. de activitate) sunt platiti la acelasi nivel salarial ca cei 

care ies maine de la SNG si este o problema foarte grava", a declarat Catalin 

Traistaru. 

(Sursa: ziare.com) 
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 Grefierii protestează față de modificarea pensiilor. Personalul întrerupe 

activitatea luni și marți 

Grefierii protestează, luni și marți, față de modificările care vizează pensia de 

serviciu și anunță că vor intra în instanțe doar pentru judecarea cauzelor urgente și 

a dosarelor cu arestați. Luni, în intervalul orar 10.00-12.00, și marți pe durata 

întregii zile, va fi întreruptă activitatea. 

Grefierii anunță că protestează față de abrogarea prevederilor care reglementează 

dreptul la pensia de serviciu a grefierilor în sesiunea extraordinară a Parlamentului 

României de marți. 

Potrivit unui comunicat de presă, protestele se vor desfășura după cum urmează: 

Luni: 

- grefierii planificați în ședințe de judecată vor participa numai la judecarea 

cauzelor urgente și a celor cu arestați, permițând accesul publicului cu doar 5 

minute înainte de intrarea completului de judecată și nu vor efectua niciun fel de 

activități specifice funcției sau alte acte de procedură decât cele pentru soluționarea 

cauzelor urgente; 

- întreg personalul va protesta prin întreruperea totală a activității în intervalul orar 

10:00-12:00, timp în care nu va fi efectuat niciun fel de act de procedură sau 

activitate specifică funcției fiecărui salariat în parte. 

Marți: 

- grefierii planificați în ședințe de judecată vor participa numai la judecarea 

cauzelor urgente și a celor cu arestați, permițând accesul publicului cu doar 5 

minute înainte de intrarea completului de judecată și nu vor efectua niciun fel de 

activități specifice funcției sau alte acte de procedură decât cele pentru soluționarea 

cauzelor urgente; 

- întreg personalul va protesta prin întreruperea totală a activității pe tot parcursul 

zilei – ziua votului în Plen a proiectului de lege privind abrogarea pensiei de 

serviciu. 
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„În funcție de soluțiile legislative care vor fi adoptate de către Parlament sau 

asumate de către Guvern și în urma concluziilor ședinței cu prim-ministrul 

României, se va întruni Adunarea Generală Extraordinară a SNGJ Dicasterial 

pentru a hotărî formele de protest ce vor fi asumate în continuare”, se mai arată în 

sursa citată. 

Comunicatul de presă este semnat de Sindicatul Național al Grefei Judiciare 

DICASTERIAL, Sindicatul Dreptatea Vrancea, Sindicatul SinJust Bihor, 

Sindicatul Liber al Lucrătorilor din Justiție ”Grefierul” Alba, Sindicatul Dreptatea 

Bacău, afiliate la Federația PUBLISIND. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Forumul Judecatorilor si Initiativa pentru Justitie cer sa se renunte la 

abrogarea pensiilor de serviciu si sa inceteze conflictul "artificial si inutil" 

creat electoral 

"Forumul Judecatorilor din Romania" si "Initiativa pentru Justitie" solicita 

respingerea oricarei initiative parlamentare privind abrogarea pensiilor de serviciu 

ale magistratilor si "incetarea atmosferei de conflict social, creat artificial si inutil", 

se arata intr-un comunicat comun transmis luni seara. 

 

Conform sursei citate, "intentia majoritatii parlamentare de a abroga pensiile de 

serviciu din magistratura nesocoteste principii enuntate frecvent de organizatiile 

internationale relevante, respectiv Consiliul Consultativ al Judecatorilor Europeni, 

Adunarea Generala a Organizatiei Natiunilor Unite, Reteaua Europeana a 

Consiliilor Judiciare, Consiliul Europei etc., de unde au fost insusite de Comisia de 

la Venetia si dezvoltate in jurisprudenta mai multor instante constitutionale din 

diverse state din Europa care au fost chemate sa se pronunte cu privire la demersuri 

similare (Republica Ceha, Lituania, Romania, Republica Moldova) ori colateral de 

Curtea de Justitie a Uniunii Europene". 

 

 

 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 28 ianuarie 2020 5 

 

In plus, semnatarii comunicatului subliniaza ca "reprezentantii statului roman si 

suporterii unor asemenea schimbari legislative trebuie sa inteleaga ca, in statele 

democratice, securitatea financiara este recunoscuta in mod clar ca unul dintre 

elementele esentiale care asigura independenta magistratilor, in acest ansamblu 

fiind logic si nivelul unor pensii apropiate de acela al ultimei remuneratii primite 

pentru activitatea jurisdictionala". 

 

Forumul Judecatorilor din Romania mai subliniaza ca "fata de specificul activitatii 

magistratilor, care impune acestei categorii profesionale obligatii si interdictii 

severe, dar si riscuri profesionale sporite, se justifica in mod obiectiv si rezonabil o 

diferentiere a regimului juridic de pensionare fata de regimul stabilit pentru alti 

asigurati care nu sunt supusi acelorasi exigente, riscuri si limitari". 

 

"Cu siguranta, asa cum aratam si in comunicatul emis la 18 decembrie 2019, exista 

unele anomalii care pot fi corectate (spre exemplu, o pensie in plata de cinci ori 

mai ridicata decat nivelul indemnizatiei judecatorilor/procurorilor in activitate, 

pensii mai mari cu 30-40% decat indemnizatiile in plata ale 

judecatorilor/procurorilor in activitate, pensii de serviciu achitate pentru diverse 

perioade asimilate, posibilitate de pensionare imediat dupa reintegrarea 

magistratura a unor fosti judecatori si procurori, printr-un simplu interviu), dar 

toate acestea sunt determinate de incapacitatea puterii legislative si executive de a 

legifera consecvent si neechivoc", subliniaza reprezentantii celor doua asociatii. 

 

Pe de alta parte, acestia tin sa sublinieze ca "necesitatea unor ajustari ale sistemului 

actual de salarizare si pensionare (din perspectiva personalului asimilat, a 

diurnelor, a diferentei excesive intre pensie si salariu) nu a fost niciodata negata de 

magistrati, dar nici nu poate fi generalizata, pentru a canaliza o ura viscerala in 

discursul public impotriva magistratilor romani, exclusiv in scopuri electorale". 

 

Totodata, se reaminteste ca "abrogarea pensiei de serviciu a magistratilor a fost 

declarata neconstitutionala prin Decizia Curtii Constitutionale nr.873 din 25 iunie 

2010. Curtea a retinut, in esenta, ca acordarea pensiei de serviciu pentru cadrele 

militare si magistrati nu reprezinta un privilegiu, ci este justificata in mod obiectiv, 

ea constituind o compensatie partiala a inconvenientelor ce rezulta din rigoarea 

statutelor speciale carora trebuie sa li se supuna magistratii". 
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In plus, se reaminteste ca magistratii sunt vizati din nou, "desi numarul 

beneficiarilor din cadrul acestei profesii si cuantumul cheltuielilor aferente este 

infim din punct de vedere statistic, atat in raport de numarul total al pensiilor de 

serviciu (1,32% din circa 250.000), cat si fata de totalul general al pensionarilor 

din Romania ( 0,07% din 4.674.833)." 

 

"In consecinta, Asociatiile semnatare apreciaza ca solutia transparenta si care 

respecta principiul dialogului interinstitutional si al colaborarii loiale intre 

autoritatile statului este abandonarea imediata a initiativei actuale (profund viciate 

prin prisma potentialului major de afectare a independentei justitiei) si reluarea 

procedurii de elaborare a unui proiect solid, in cadrul Ministerului Justitiei, care sa 

corecteze inechitatile actuale si sa integreze componenta financiara alaturi de toate 

modificarile necesare conformarii la recomandarile entitatilor internationale 

relevante din ultimii 2-3 ani pentru salvgardarea statului de drept", se mai arata in 

comunicatul de presa asumat de Asociatia "Forumul Judecatorilor din Romania" si 

Asociatia "Initiativa pentru Justitie". 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Marţi - şedinţă de Guvern; anularea parteneriatului public-privat pentru 

autostrada Comarnic-Braşov - pe ordinea de zi 

Guvernul se reuneşte marţi în şedinţă, iar printre proiectele aflate pe ordinea de zi 

se numără ordonanţa de urgenţă prin care se vor anula parteneriatele public-private 

pentru autostrada Comarnic - Braşov şi pentru tronsonul Târgu Mureş - Iaşi al 

autostrăzii Unirii. 

 

Ministrul Transporturilor, Lucian Bode, a anunţat luni că Guvernul va anula în 

şedinţa de marţi parteneriatele public-private pentru autostrada Comarnic - Braşov 

şi pentru tronsonul Târgu Mureş - Iaşi al autostrăzii Unirii. 

 

"Am avut discuţii (cu parlamentarii PNL - n.r.) şi pe subiectul Comarnic - Braşov. 

Mâine, Guvernul va lua în discuţie şi va adopta o ordonanţă de urgenţă prin care 

acel parteneriat public-privat propus de Vâlcov şi Dăncilă devine istorie.  
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După momentul anulării parteneriatului public-privat, obiectivul Comarnic - 

Braşov va fi predat către Ministerul Transporturilor, Infrastructurii şi 

Comunicaţiilor.  

Noi vom veni în faţa Guvernului şi vom spune care sunt soluţiile pentru construirea 

autostrăzii Comarnic - Braşov. Autostrada Comarnic - Braşov reprezintă un 

obiectiv major, se va realiza. Până începe construcţia autostrăzii Comarnic - 

Braşov avem obligaţia să găsim rute alternative", a spus ministrul Transporturilor. 

 

Bode a adăugat că tot marţi va fi anulat şi parteneriatul public-privat pentru 

tronsonul Târgu Mureş - Iaşi al autostrăzii Unirii. 

 

Surse guvernamentale au precizat pentru AGERPRES că Guvernul urmează să 

discute în şedinţa de marţi şi amendamentele depuse la proiectul de lege privind 

alegerea primarilor din două tururi de scrutin pentru care Executivul intenţionează 

să-şi angajeze răspunderea în Parlament. 

 

Termenul stabilit pentru depunerea de către parlamentari a amendamentelor la 

proiectul de lege asupra căruia Guvernul îşi va angaja răspunderea a expirat luni, la 

ora 16,30. Amendamentele vor fi transmis Guvernului până marţi, ora 12,00, 

Executivul urmând să decidă care dintre acestea vor fi adoptate. 

 

Pe ordinea de zi a şedinţei, remisă de Guvern AGERPRES, se află două proiecte de 

ordonanţă referitoare la Secretariatul General al Guvernului (SGG) - unul privind 

organizarea, funcţionarea şi atribuţiile acestei instituţii şi celălalt, privind aprobarea 

aderării SGG la Reţeaua europeană de dezvoltare durabilă. 

 

Guvernul urmează să aprobe, de asemenea, numărul de autoturisme necesar 

desfăşurării activităţilor specifice de către Societatea Naţională Nuclearelectrica 

SA şi de către Societatea OIL TERMINAL SA. 

 

Tot în şedinţa de marţi se va discuta şi despre o hotărâre cu privire la rechemarea 

lui Sorin Adrian Pîrvulescu, consul general al României la Strasbourg, Republica 

Franceză.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Guvernul schimbă prin OUG modul de alegere a președinților de Consilii 

Județene 

OUG_alegere presed_ CJ 

Șefii de Consilii Județene vor fi aleși din rândul consilierilor județeni și prin votul 

acestora, potrivit unui proiect de ordonanță de urgență pus în dezbatere publică de 

Ministerul Lucrărilor publice, Dezvoltării și Administrației. 

 

„Alegerea directă a președinților consiliilor județene, în același registru cu cel 

pentru alegerea primarilor, reprezintă o afectare gravă a statutului constituțional și 

legal al acestora din urmă, prin dezvoltarea conceptului de „supra-primar””, se 

arată în nota de fundamentare a ordonanței. 

 

CONSULTĂ AICI PROIECTUL DE OUG 

Astfel, potrivit proiectului de act normativ, alegerea președintelui consiliului 

județean va fi realizată în mod indirect, prin votul consilierilor județeni, din rândul 

acestora. 

 

Ordonanța urmează să intre în perioada următoare spre aprobare în ședința de 

guvern. 

 

Vara trecută, Guvernul Dăncilă a adoptat o ordonanță de urgență potrivit căreia 

președinții de consilii județene urmau să fie aleși prin vot uninominal. 

 

La vremea respectivă președintele Klaus Iohannis a criticat Guvernul pentru 

adoptarea Ordonanței de Urgență prin care preşedinţii de consilii judeţene vor fi 

aleşi din nou prin votul direct al cetăţenilor, nu prin votul consilierilor judeţeni, 

cum este în prezent. Iohannis a transmis, prin Mădălina Dobrovolschi, purtătorul 

său de cuvânt, că schimbarea legii electorale este o concesie pe care Viorica 

Dăncilă le-o face baronilor PSD pentru a le câștiga sprijinul. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-01-27-23625091-0-oug-alegere-presed.doc
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-01-27-23625091-0-oug-alegere-presed.doc
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23183322-declaratie-presa-purtatorului-cuvant-presedintelui-iohannis-ora-15-30.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23183322-declaratie-presa-purtatorului-cuvant-presedintelui-iohannis-ora-15-30.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23183322-declaratie-presa-purtatorului-cuvant-presedintelui-iohannis-ora-15-30.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23183322-declaratie-presa-purtatorului-cuvant-presedintelui-iohannis-ora-15-30.htm
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 Klaus Iohannis, despre scutirea de impozit pentru IT-iști: Trebuie să ne 

gândim dacă dorim acum să introducem impozitările sau progresiv / Este o 

discuție care se va purta 

Președintele Klaus Iohannis a declarat că ideea unui tratament fiscal egal este „în 

esență adevărată” dar trebuie avut în vedere că sectorul IT, unde salariile sunt 

scutite de impozit pe venit, a crescut în 10 ani de la „ceva nesemnificativ la 6% din 

PIB”. 

 

Șeful statului a fost întrebat de ziariști cum comentează declarația premierul 

Ludovic Orban, care a spus într-un interviu pentru HotNews.ro, legat de scutirea de 

impozit pe venit (de 10%) acordată IT-iştilor, că „tratamentul fiscal egal al 

cetățenilor și al firmelor reprezintă un obiectiv al guvernării noastre”. 

 

„În esență este adevărat, orice câștig în România se impozitează. Însă trebuie să 

vedem și cealaltă parte, aceste scutiri care s-au făcut în sectorul IT au făcut ca 

sectorul în doar zece ani să crească de la ceva nesemnificativ la 6% din PIB”, a 

arătat președintele. 

În aceste condiții, „trebuie să ne gândim dacă dorim acum să introducem 

impozitările sau progresiv”. „Este o discuție care se va purta”, a mai spus Klaus 

Iohannis. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Florin Cîțu: Pentru România nu există opțiunea să nu fim în zona euro / 

2024, o variantă foarte ambițioasă 

Ministrul Finanțelor, Florin Cîțu, a declarat luni seara, la Digi 24, că obiectivul ca 

România să intre în „antecamera euro” în 2024 este unul foarte „ambițios”, 

precizând însă că pentru România „nu există„ opțiunea de a nu adera la zona euro, 

în timp. 
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„Pentru România nu există această opțiune, să nu fim în zona euro”, a spus Cîțu, 

care a precizat însă că, după trei ani de politici pro-ciclice ale PSD, care au 

deteriorat toate deficitele macro, obiectivul de a intra în mecanismul ERM II - 

Mecanismul de schimb european, supranumit și antecamera euro, și care presupune 

ca moneda națională a unei țări să poată fluctua într-un palier de plus/minus 15% 

timp de doi ani - în anul 2024 este „o variantă foarte ambițioasă”. 

 

Acesta a reafirmat că România își propune un deficit sub 3% în 2022, dar 

accelerarea acestui ritm ar însemna ca „politica fiscală să devină imediat o frână a 

economiei”. 

Însă „pentru România nu există această opțiune, să nu fim în zona euro”, dar totul 

„depinde de cât de rapid corectăm ceea ce s-a întâmplat” în guvernarea PSD, a mai 

spus el. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Ministrul Finantelor: Programul "Prima Casa" exista, functioneaza, are 

plafon doua miliarde de lei si nu se opreste 

Programul "Prima Casa" functioneaza, are un plafon de doua miliarde de lei si nu 

au fost schimbate nici criteriile de acordare a creditului, a declarat, luni, ministrul 

Finantelor Publice, Florin Citu, la postul de televiziune Digi 24. 

 

"'Prima Casa' exista, functioneaza, are plafon doua miliarde de lei, nu e nicio 

problema si nu se opreste. Poti depune dosar pentru 'Prima Casa'. Daca sunt 

probleme, sunt cu unele banci care poate au renuntat la program, dar nu din partea 

noastra. 

 

Din partea noastra, plafonul este doua miliarde de lei si exista si Hotararea de 

Guvern. Nu este nicio problema la 'Prima Casa'. Programul functioneaza. Si nu am 

schimbat nici criteriile deocamdata", a spus Florin Citu. 
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Ministrul a precizat ca plafoanele pentru acest program au fost stabilite in 2016. 

"Au fost stabilite 2,5 miliarde (de lei - n. r.) pentru 2017, doua miliarde pentru 

2018, doua miliarde pentru 2019, doua miliarde - 2020, 1,5 miliarde in 2021. 

Niciun fel de discutie. Am semnat si Hotararea de Guvern pentru 2020 (...) Dar el 

functiona pentru ca erau plafoanele deja date", a afirmat ministrul Finantelor. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Florin Cîțu explică împrumuturile pe bandă rulantă: Noi am anunțat cât 

avem de împrumutat 

Ministrul de Finanțe, Florin Cîțu, susține că împrumuturile pe bandă rulantă au fost 

anunțate încă de la începutul anului și precizează faptul că, în acest moment, 

România se împrumută la dobânzi sub prețul pieței. 

”Ne împrumutăm în fiecare zi mai ieftin decât ne împrumutam cu o zi mai 

devreme. Şi haideţi să discutăm despre împrumuturi pentru că nu e niciun secret. 

La începutul anului am anunţat necesarul de finanţare pentru 2020, 87 de miliarde 

de lei. Acest necesar vine din două surse mari: deficitul bugetar, care înseamnă 

3,6% din PIB plus ce vine din urmă. Să plătim datoriile contractate în urmă. Asta 

este jumătate, peste 40 de miliarde. Datorii ajunse la scadenţă, refinanţări de datorii 

şi dobânzi. 

Deci avem partea asta. Am anunţat necesarul de finanţare pentru 2020, ca în 

fiecare an. Ministerul Finanţelor anunţă în fiecare an acest lucru. În fiecare lună, la 

începutul lunii anunţăm cât credem că ne vom împrumuta în zona respectivă. 

Putem să ne împrumutăm mai puţin, noi arătăm o limită superioară. 

Mai departe, în fiecare luni şi joi avem licitaţii şi piaţa financiară ştie asta. După ce 

au oportunitatea de a lua împrumuturi sau de a le respinge, pentru că am şi respins, 

să ştiţi, împrumuturi, şi în decembrie, este în managementul acestor datorii publice 

care are în vedere reducerea costurilor cu finanţarea. Deci ştim cât avem de 

împrumutat şi, în funcţie de condiţiile pieţei, împrumutăm mai puţin sau mai mult. 

Şi atunci, acum aţi văzut că dobânzile sunt în scădere, aţi văzut că există un interes 

fantastic pentru România, astăzi printre investitorii internaţionali. 
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La Viena, vă spun, există foarte mare interes pentru România, la fiecare panel la 

care am participat era plin de investitori. La ultimul panel cred că erau în sală 

investitori care administrau peste un trilion de euro. 

Asta se vede şi în dobânzi: ne împrumutăm din ce în ce mai ieftin. Este un guvern 

care ar trebui să fie de tranziţie, este un guvern care vine după o guvernare 

îngrozitare, cu un deficit pe anul acesta mai mic, dar care anul trecut a depăşit 4% 

şi, totuşi, avem această încredere a investitorilor.”, a spus Florin Cîțu, la Digi24 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Guvernul discută cu mediul de afaceri mecanismele de finanţare a 

infrastructurii prin mecanismele pieţei de capital 

Nevoile infrastructurii româneşti, mecanismele de finanţare existente şi decalajul 

de finanţare, dar şi modul în care economiile pieţelor emergente finanţează 

infrastructura prin pieţele de capital sunt printre temele conferinţei "Finanţarea 

Infrastructurii prin mecanismele Pieţei de Capital", organizată marţi, 

potrivit Agerpres. 

Alte teme de discuţii ale conferinţei sunt importanţa ratingului unei agenţii de 

rating în accesarea finanţării, apetitul investitorilor instituţionali pentru 

infrastructură, viziunea transportatorilor şi marilor companii de mobilitate, 

obligaţiunile municipale - consideraţii cheie pentru potenţiali emitenţi. 

La eveniment sunt aşteptaţi secretarul de stat în Ministerul Economiei, Energiei şi 

Mediului de Afaceri Liviu Rogojinaru, directorul Bursei de Valori Bucureşti, 

Adrian Tănase, şi directorul de Investiţii al NN Pensii, Dan Gheorghe. 

Conferinţa este organizată de grupul de presă Bursa, în parteneriat cu Bursa de 

Valori Bucureşti, Asociaţia Brokerilor şi CBM Group, INC. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/romania-se-va-imprumuta-mai-mult-in-2020-decat-in-timpul-crizei-economice-explicatiile-ministrului-finantelor-1251430
https://www.stiripesurse.ro/https/:agerpres.ro
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 Florin Cîțu anunță controale la Primăria Capitalei: Nimeni n-a mai călcat 

pe acolo de 10 ani 

Ministrul Finanțelor Publice, Florin Cîțu, a anunțat la Digi24 că va trimite o 

inspecție economico-financiară la Primăria Capitalei, condusă în prezent de 

Gabriela Firea, deoarece a aflat că în ultimii zece ani „nimeni n-a mai călcat pe 

acolo să vadă cum sunt cheltuiți banii românilor”. 

„Sunt 4.500 de angajați în cele 18 companii municipale, mulți dintre ei au fost 

detașați, sunt multe probleme acolo”, a anunțat Florin Cîțu, luni seară, la Digi24. 

„Am cerut o situație să văd când a fost ultima oară o inspecție economico-

financiară la Primăria București. Pentru că mi se pare ciudat să ai bani în 

buget pentru subvenție, dar apoi să te împrumuți pe 20 de ani să plătești subvenția 

la energie, de exemplu”, a completat ministrul Finanțelor. 

„Aș vrea să văd cine a evaluat execuția bugetară. Și am aflat, surprins, că n-a mai 

fost o inspecție economico-financiară, n-a mai fost evaluată de la MFP, Primăria 

Capitalei de 10 ani de zile. Nimeni n-a mai călcat pe acolo să vadă cum sunt 

cheltuiți banii românilor la bugetul Capitalei”, a mai spus ministrul. 

„Aș vrea să vedem și această analiză, dar mie îmi sare în ochi chestia asta, adică ai 

bani la buget pentru subvenție și te duci și te împrumuți pe 20 de ani. Am cerut 

aprobările din MFP pentru a permite acest lucru”, a subliniat el. 

Cîțu a adăugat că va fi o analiză la toate companiile de stat pentru a se vedea cum 

au fost cheltuiți banii publici, precizând că nu este în regulă ca la companiile 

municipale din subordinea Primăriei Capitalei să fie acordat 87% din buget pentru 

salarii. 

„Nu este normal pentru nicio companie și peste 60% nu faci nimic”, a subliniat el. 

„Evaluez situația, să văd, știu că au fost (controale, n.red.) la câteva companii 

municipale, dar m-a surprins că nu a fost niciunul (la PMB, n.red.) în ultimii 10 

ani. Ceea ce este bizar, pentru că se cheltuiesc bani publici acolo”, a mai spus 

ministrul Finanțelor. 

(Sursa: Digi 24) 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/citu-companii-municipale-din-bucuresti-platesc-salarii-si-atat-consilier-general-e-de-natura-penala-ce-se-intampla-1249344
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/razboi-intre-florin-citu-si-gabriela-firea-citu-bugetul-capitalei-folosit-electoral-firea-am-alocat-resurse-pentru-oameni-1247199
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/razboi-intre-florin-citu-si-gabriela-firea-citu-bugetul-capitalei-folosit-electoral-firea-am-alocat-resurse-pentru-oameni-1247199
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 Liderul deputaților PSD: Vom depune moțiunea de cenzură până vineri 

Deputatul PSD Alfred Simonis a declarat, luni, că PSD va depune moțiunea de 

cenzură până la sfârșitul săptămânii. Guvernul Orban urmează să-și asume 

răspunderea pe alegerea primarilor în două tururi, miercuri, în Parlament. 

Liderul grupului PSD din Camera Deputaților a mai spus că partidul are 

semnăturile necesare pentru a depune moțiunea. 

"După citire, după angajarea răspunderii Guvernului, miercuri, sunt trei zile până 

când poate fi depusă moțiunea. Deci vineri va trebui depusă moțiunea de cenzură. 

Avem numărul de semnături pentru ca această moțiune să fie depusă și avem și 

numărul de voturi, sper eu, pentru a adopta această moțiune", a declarat liderul 

deputaților PSD Alfred Simonis, la Parlament. 

PSD are în acest moment 200 de deputați și senatori. Cu voturile UDMR care a 

anunțat că sprijină demersul PSD sunt 230. Pentru a fi demis Guvernul este nevoie 

de votul a jumătate plus unu din numărul de mandate, mai exact 233. 

Guvernul Orban urmează să-și asume răspunderea pe alegerea primarilor în două 

tururi, în cursul acestei săptămâni în Parlament. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Victor Costache despre extinderea programelor de sănătate și în spitalele 

private: De câte ori se reformează ceva în sănătate, se scoate această utopie a 

privatizării / Coplata în programele naționale de sănătate este interzisă 

Pacienții români tratați în cadrul programelor naționale de sănătate nu vor plăti 

niciun ban în plus din buzunar în urma extinderii tratamentului din cadrul 

programelor și în spitalele și clinicile private, așa cum prevede un proiect de 

Ordonanță de modificare a Legii nr. 95/2006 privind reforma în domeniul sănătății, 

elaborat de Ministerul Sănătății, dă asigurări ministrul Victor Costache. Potrivit 

acestuia, "de câte ori se reformează ceva în sănătate, se scoate această utopie a 

privatizării". Victor Costache a subliniat că, potrivit legii, în programele naționale 

de sănătate coplata este interzisă. 
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Ce sunt programele naționale de sănătate. Pacienții asigurați din România, care 

suferă de boli cronice - precum cancer, infecție cu HIV/SIDA, tuberculoză sau boli 

cardiovasculare - beneficiază de tratament gratuit în cadrul programelor naționale 

de sănătate (lista integrală a programelor naționale de sănătate poate fi consultată 

aici). 

"Dacă știți cazuri în care se plătește (pentru tratamente în cadrul programelor 

naționale de sănătate - n.red.) ele trebuie reclamate la Casa Națională de 

Asigurări de Sănătate. Au fost sancționate anul trecute două centre care găsiseră 

subterfugii pentru a taxa pe programele de sănătate", a afirmat Victor Costache. 

Victor Costache spune că, în acest moment, accesul pacientului român la tratament 

este "îngrădit", iar Ministerul Sănătății își propune să modifice acest lucru. 

Ministrul Sănătății admite, însă, că decontarea serviciilor medicale "trebuie 

recalculată peste tot la nivelul României, lucru care se va face în etape": 

"Gândiți-vă că noi construim spitale regionale unde, dacă vom continua să 

subevaluăm și să subdecontăm serviciile medicale, se vor dărâma pe noi, pentru că 

după 5-6 luni ne vom da seama că nu putem să plătm nici măcar service-ul 

echipamentelor medicale pe care le cumpărăm pe fonduri europene." 

 

"Această concepție veche a decontării serviciilor medicale ne-a adus în situația în 

care suntem", mai spune ministrul Sănătății, care a subliniat că România 

plătește "200 de milioane de euro anual clinicilor și spitalelor din afară din cauză 

că nu ne decontăm corect serviciile medicale". 

Victor Costache a adăugat că "De câte ori se reformează ceva în sănătate, se 

scoate această utopie a privatizării. Noi ne dorim să punem pacientul în centrul 

sistemului şi să lăsăm pacientul să aleagă. Ştiţi foarte bine situaţia catastrofică în 

care ne aflăm ca sistem sanitar iar una dintre cauze a fost această îngrădire a 

pacienţilor. Scopul acestor măsuri legislative este să ieşim din acest fenomen de 

îngrădire a drepturilor. Spitalele private au fost incluse demult în programele 

naţionale - din 2013 sau 2014. Era lăsat în suspans această formulare ambiguă când 

sunt excedate anumite capacităţi de primire, lucru absolut ambiguu şi greu de 

interpretat. Este vorba despre o updatare firească a acestei legislaţii din 2014.  

http://www.cnas.ro/casbv/page/ce-sunt-programele-nationale-de-sanatate.html
http://www.cnas.ro/casbv/page/ce-sunt-programele-nationale-de-sanatate.html


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 28 ianuarie 2020 16 

 

De asemenea, sunt luate şi alte măsuri de modernizare a Legii 95, a acestor servicii 

medicale integrate ca şi celelalte ţări europene." 

Ministerul Sănătății a publicat, în dezbatere publică, un proiect de 

Ordonanță pentru modificarea și completarea Legii nr. 95/2006 privind reforma în 

domeniul sănătății, precum și pentru modificarea și completarea unor acte 

normative în domeniul sănătății, respectiv modificarea anumitor reglementări 

necesare funcţionării Agenţiei Naţionale a Medicamentului şi a Dispozitivelor 

Medicale din România, ce prevede extinderea tratamentelor acordate în cadrul 

programelor naționale de sănătate și la spitalele și clinicile private. Proiectul de 

OUG este publicat pe site-ul Ministerului Sănătății și poate fi consultat integral 

aici. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Dezvoltării anunță un program pilot pentru extinderea rețelei de 

gaze: „Marea Neagră este o comoară care va trebui extrasă și pentru a o folosi 

trebuie să extindem aceste reţele” 

Ministrul Lucrărilor Publice, Dezvoltării şi Administraţiei, Ion Ştefan, a 

anunţat luni un program pilot finanţat din fonduri europene pentru extinderea 

reţelei de gaze din România. 

 

"Colegii au fost interesaţi de iniţiativa PNL de a realiza un program pilot finanţat 

din fonduri europene, prin care să reuşim să extindem reţelele de gaz din România. 

Să conectăm satul românesc la gazul românesc. Marea Neagră este o comoară, care 

mai devreme sau mai târziu va trebui extrasă şi pentru a ajunge să folosim comoara 

din Marea Neagră trebuie să extindem şi aceste reţele de gaze de distribuţie. 

Suntem în situaţia în care am hotărât să finanţăm prin acest program pilot execuţia 

de asemenea lucrări (n.r. - de extindere a reţelei de gaze), nu realizarea de studii de 

fezabilitate. Au fost mai multe discuţii în sensul de a finanţa studii de fezabilitate. 

Noi am susţinut că avem suficiente studii de fezabilitate realizate în ţară şi cred că 

trebuie să trecem la faza a doua, să executăm efectiv lucrările de extindere a 

reţelelor de gaze.  

http://www.ms.ro/wp-content/uploads/2020/01/NF-si-OG.pdf
http://www.ms.ro/wp-content/uploads/2020/01/NF-si-OG.pdf
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În termen cât mai scurt, vorbim de câteva luni, vom fi în situaţia de a putea semna 

aceste contracte de extindere a reţelelor de gaz", a spus ministrul, după o întâlnire 

cu parlamentari PNL la Parlament, potrivit Agerpres. 

 

El a susţinut că de această finanţare ar putea beneficia mai multe sute de localităţi. 

"Nu vorbim de o anumită zonă sau de un anumit judeţ. Vom extinde aceste reţele 

de gaze pe tot teritoriul României", a afirmat Ştefan. 

Ministrul a mai arătat că le-a prezentat liberalilor faptul că Ministerul Dezvoltării a 

semnat un memorandum prin care se va face o supracontractare de 2,4 miliarde de 

euro pentru finanţarea proiectelor din lista de rezervă de pe axele 4, 3, 10 şi 13. 

"Vom deschide posibilitatea comunităţilor locale să-şi finanţeze aceste proiecte de 

interes local. (...) Ceea ce am putea construi mâine facem astăzi", a spus ministrul. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Economiei spune ca gazele nu se vor scumpi: Cred intr-o scadere 

a pretului 

Parlamentarii liberali au inceput luni o serie de intalniri cu membri ai Guvernului 

pentru stabilirea prioritatilor legislative. 

 

Dupa discutii, ministrul Economiei, Virgil Popescu, a anuntat ca pretul gazelor nu 

va creste ci, din contra, ar trebui sa scada. 

 

El a precizat ca exista stocuri foarte mari de gaze naturale, astfel ca vom avea un 

exces de gaz pe piata incepand din martie, aprilie. 

 

"Nu cred intr-o crestere a pretului gazelor naturale, ba din contra, cred intr-o 

scadere a pretului gazelor naturale in special ca s-a trecut de acest varf de iarna, 

mai avem doar o luna si pretul gazelor naturale si al energiei electrice nu a crescut, 

exact asa cum v-am asigurat. Toata lumea spunea ca odata cu abrogarea OUG 114 

vor creste preturile. Nu, nu a fost nicio crestere de preturi. Va spun si de ce nu va 

creste pretul gazelor naturale, dupa parerea mea, dupa iesirea din aceasta iarna 

pentru ca avem un depozit de stocuri foarte mari de gaze naturale. 
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Vor ramane in continuare stocuri de gaze naturale in depozite. Operatorii care le au 

depozitate vor vrea sa vanda pe piata acel stoc de gaze pentru ca, daca nu-l vor 

vinde si il vor mentine in continuare, vor plati o taxa suplimentara inca un an de 

zile, deci pretul lor va fi mult mai mare, va creste pretul si vor fi nevandabile. Vom 

avea un exces de gaz pe piata incepand din martie, aprilie. Eu sunt convins ca 

pretul va fi mai mic. (...) Va fi oferta mai mare decat cererea", a declarat Virgil 

Popescu, dupa intalnirea de la Parlament. 

 

El a aratat ca i-a informat pe liberali ca punctul de vedere al Executivului cu privire 

la trecerea ANPC de la Guvern la Parlament este negativ. De asemenea, ministrul a 

punctat ca Guvernul nu sustine Legea apelor minerale. 

 

Ministrul a spus ca discutiile au vizat si proiectul de modificare a Legii energiei 

electrice si gazelor naturale care se afla in dezbatere in Comisia de industrie, 

aratand ca ar trebui depuse amendamente. Despre o modificare a legii offshore el a 

afirmat ca aceasta se va putea face doar in Parlament, daca exista consens. 

 

"Suntem in lucru cu o ordonanta foarte importanta. Nu intelegem de ce in legea 

off-setului, lege care permite revitalizarea industriei de aparare romanesti atat de 

stat, cat si privata, a fost scos off-setul pentru Guvern la Guvern. 

 

Ministerul Economiei impreuna cu Ministerul Apararii am finalizat textul si il 

trimitem spre avizare tuturor ministerelor avizatoare si vrem sa-l aprobam in prima 

sedinta de guvern in asa fel incat in Parlament sa ajungem repede cu aceasta 

ordonanta si toate achizitiile care se vor face pe motive de securitate nationale 

Guvern la Guvern sa beneficieze de off-set. In acest moment, off-setul nu este 

exclus pentru a se aplica pentru achizitii Guvern la Guvern", a adaugat Virgil 

Popescu. 

(Sursa: ziare.com) 
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 Ministrul Culturii, despre Rosia Montana: Patrimoniul e deja protejat de 

legea romaneasca 

Ministrul Culturii, Bogdan Gheorghiu, a transmis luni ca, in cazul Rosia Montana, 

este necesar sa fie facuta distinctia intre conservarea, restaurarea si punerea in 

valoare a patrimoniului istoric si stadiul in care se afla dosarul pentru includerea in 

patrimoniul UNESCO. 

 

Patrimoniul este deja clasat si protejat de legea romaneasca, spune el, iar principala 

piedica in calea restaurarii complete a zonei nu are legatura cu procedura pentru 

includerea in patrimoniul UNESCO, ci cu faptul ca in regiune nu exista un plan 

urbanistic general. 

 

Ministerul Culturii a transmis luni ca va organiza, "in perioada urmatoare", o 

intalnire cu primaria localitatii Rosia Montana, pentru a discuta "coordonatele unui 

program specific de sustinere si asistenta tehnica in zona". 

 

"In momentul de fata, principala piedica in calea dezvoltarii durabile a zonei o 

reprezinta lipsa unui Plan Urbanistic General (PUG). Institutia noastra va propune 

Ministerului Lucrarilor Publice, Dezvoltarii si Administratiei sa finanteze acest 

PUG, prin programul aflat deja in derulare, pentru finantarea zonelor incluse in 

patrimoniul UNESCO", se arata intr-un comunicat. 

 

Ministrul Culturii, Bogdan Gheorghiu, a precizat: "Este necesar sa facem distinctia 

intre conservarea, restaurarea si punerea in valoare a patrimoniului istoric de la 

Rosia Montana, pe de o parte, si stadiul in care se afla dosarul pentru includerea in 

patrimoniul UNESCO, pe de alta parte, intrucat sunt doua lucruri total diferite. 

Patrimoniul este deja clasat si protejat de legea romaneasca, iar principala piedica 

in calea restaurarii complete a zonei nu are legatura cu procedura pentru includerea 

in patrimoniul UNESCO, ci cu faptul ca in regiune nu exista un PUG". 

 

Ministerul Culturii va finaliza curand, dupa cum a anuntat, procedurile pentru 

clasarea cladirilor istorice valoroase de la Rosia Montana, cum ar fi biserici, 

amenajari hidrotehnice (lacuri cu baraje), astfel incat acestea sa poata fi restaurate. 
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"Vom relua demersurile pentru transferul Muzeului Mineritului Aurifer de la 

Ministerul Economiei, Energiei si Mediului de Afaceri la Ministerul Culturii 

pentru a-l putea dezvolta si pune in valoare", a spus el. 

 

Institutul National al Patrimoniului va lansa proiectele de restaurare pentru 

monumentele istorice de la Rosia Montana, prin Programul National de Restaurare. 

Primele obiective propuse pentru a fi restaurate sunt casele parohiale reformata si 

greco-catolica. 

 

Includerea in patrimoniul UNESCO a zonei Rosia Montana nu inseamna neaparat 

atragere de fonduri pentru restaurare. UNESCO poate oferi consultanta in vederea 

protejarii sitului. Includerea in patrimoniul UNESCO inseamna cresterea 

vizibilitatii zonei la nivel international si eliminarea riscului de a fi declasata. 

 

"Valoarea zonei Rosia Montana este recunoscuta deja de forurile internationale si 

nationale, iar procedura de includere in Patrimoniul UNESCO trebuie reluata in 

mod clar. In urma consultarilor interministeriale se va lua o decizie la nivelul 

Guvernului legata de oportunitatea momentului reluarii procedurilor de inscriere a 

dosarului", a mai precizat Gheorghiu. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 APIA: Peste 92% din fermieri au fost autorizați pentru plata campaniei 

2019 cu o sumă de 2 miliarde de euro 

Agenția de Plăți şi Intervenție pentru Agricultură (APIA) informează marți că a 

autorizat la plată peste 92% din numărul de fermieri eligibili ai campaniei anului 

de cerere 2019, cu o sumă totală de 2,11 miliarde de euro, conform Mediafax. 

Suma exactă se ridică la 2.115.068.354,57 euro și este repartizată astfel: 

- 1.649.936.966,63 euro din Fondul European de Garantare Agricolă (FEGA); 

- 338.724.848,01 euro din Fondul European Agricol pentru Dezvoltare Rurală 

(FEADR); 
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- 67.353.348,701 euro din BN1 (cofinanţare de la Bugetul Naţional) 

- 59.053.191,23 euro de la Bugetul Național. 

APIA precizează că începând cu data de 21 ianuarie 2020 s-a demarat și efectuarea 

plăților aferente Ajutoarelor Naționale Tranzitorii (ANT) pentru vegetal și 

zootehnie, la cursul de schimb valutar de 4,7496 lei pentru un euro, stabilit de către 

Banca Centrală Europeană în data de 30.09.2019 şi publicat în Jurnalul Oficial al 

Uniunii Europene, seria C nr. 329/03 din 01.10.2019. 

Pentru anul de cerere 2019, valoarea plafonului este de 246.232.400 euro, și se 

asigură de la bugetul de stat, prin Ministerul Agriculturii și Dezvoltării Rurale 

(MADR). 

Ajutorul național tranzitoriu pentru culturi amplasate pe teren arabil este stabilit la 

13.3202 euro/ha, la un plafon total pe ANT1 de 93,83 milioane de lei. 

Cei mai mulți bani se alocă pentru producția de tutun (ANT 4), un cuantum de 

1.569.4413 euro/ha, aceasta fiind urmată de producția de hamei – 400.25 euro/ha 

(ANT 5) și de ajutorul pentru sfecla de zahăr, cu 73.8219 euro/ha (ANT 6). Pentru 

cânepa de fibră se alocă cei mai puțini bani, 8.9570 euro/ha. 

În sectorul zootehnic, pentru ANT 8, Schema decuplată de producţie, specia 

bovine - sector carne, se acordă 69.11 euro/cap, un total de 85,63 milioane de euro. 

Pentru Schema decuplată de producţie, specia bovine - sector lapte (ANT 7) se 

acordă 17.7220 euro/ha, un total de 20,37 milioane de euro, în timp ce pentru ANT 

9, schema cuplată de producţie, speciile ovine/caprine, ajutorul este în sumă de 

4.71 euro/cap, un total de 42,97 milioane de euro. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Transgaz, prima companie de stat care cheamă acţionarii să voteze bugetul 

pe 2020. Anul trecut chemarea venea tocmai în luna aprilie din cauza OUG 

114 

Transgaz (TGN), operatorul sistemului naţional de transport gaze naturale, cheamă 

acţionarii ca să voteze bugetul de venituri şi cheltuieli aferent anului 2020, dar să 

aprobe finanţarea planului de dezvoltare, arată datele publicate la bursă.  
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Astfel Transgaz cheamă acţionarii, printre care statul român, SIF-uri, fonduri de 

pensii private, pe 4 martie 2020 în ceea ce este prima convocare a unei companii 

de stat listate pentru bugetul pe acest an, arată datele agregate de ZF.  

(Sursa: zf.ro) 

 

 Ca valoare de piaţă, Petrom este de trei ori mai mică decât OMV, dar ca 

evoluţie bursieră este de trei ori mai performantă 

♦ OMV deţine 51% din Petrom ♦ 15,5 miliarde euro este capitalizarea OMV ♦ 5,3 

mld. euro este capitalizarea Petrom. 

 Petrom (SNP), cea mai valoroasă companie de la Bursa românească, are o 

capitalizare de 5,3 miliarde de euro, fiind astfel de trei ori mai mică decât OMV, 

acţionarul majoritar, arată calculele realizate de ZF.  

Dar când vine vorba de activitatea bursieră, Petrom înregistrează în ultimele 12 

luni (ianuarie 2020-ianuarie 2019) un randament de 50,15%, adică de peste trei ori 

mai mare faţă de avansul OMV de 16%, arată datele agregate de ZF. Ambele 

randamente iau în calcul dividendele plătite de cele două companii.  

(Sursa: zf.ro) 

 

 Primăria generală propune ca taxiurile să nu fie mai vechi de 5 ani, iar 

transportatorii se opun: „Este o conspiraţie“. Transportatorii acuză că 

reglementările vin pentru a introduce operatori noi în piaţa taximetriei din 

Bucureşti 

Proiectul prevede ca licenţa de taximetrist să nu fie acordată persoanelor care nu au 

cel puţin studii medii. 

Primăria Generală a Capitalei a lansat în dezbatare publică un proiect care prevede, 

printre altele, ca autoturismele care efectuează transport public în regim de taxi să 

nu fie mai vechi de 5 ani.  Federaţia Operatorilor Români de Transport (FORT) a 

reacţionat la această intenţie spunând că primăria intenţionează să introducă 

operatori noi de taxi în piaţă prin acest set de măsuri. 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 28 ianuarie 2020 23 

 

„Se tot încearcă lucrul ăsta, să intre oameni noi în piaţă, în taximetrie, că la Uber 

poate s-o facă, e nelimitat acolo. Este bună o schimbare a regulamentului, dar nu 

poţi să vii să schimbi fără să stai de vorbă. La autorizare la fel. Mâine, poimâine 

cel târziu trebuie să depună toţi dosarele, miercuri. Când depui dosarul trebuie să 

îndeplineşti criteriul, 5 ani, şi dacă maşina mea are 6 sau 8? Nu mai primeşte 

licenţa. De ce s-a făcut asta acum şi nu cu un an în urmă, ca fiecare transportator să 

fie pregătit să îşi facă un leasing sau ceva? Pentru că nu s-a vrut, se vrea altceva, 

înseamnă“, au spus repezentanţii FORT, citaţi de Mediafax. 

De asemenea, proiectul prevede ca licenţa de taximetrist să nu fie acordată 

persoanelor care nu au cel puţin studii medii. „Fiecare PFA va trebui să aibă un 

angajat suplimentar, pentru că fiecare taximetrist trebuie să aibă minim liceul şi 

după cum bine ştiu nu au liceul. Va fi o mare problemă pentru PFA-uri, firmele au 

angajat oameni. Se mai aduce în plus autorizarea doar pentru maşini care au 5 ani 

vechime. Se mai leagă şi de transportatorii din judeţul Ilfov. Primăria a băgat STB-

ul în judeţul Ilfov, dar nu acceptă serviciul de taximetrie în Bucureşti“, mai 

transmit reprezentanţii FORT. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 ULTIMĂ ORĂ - ELCEN nu mai are bani de salarii, după ce Primăria 

Capitalei nu și-a achitat plățile 

Din cauza neachitării de către Primăria Capitalei a plăților pentru agentul termic 

destinat Municipiului București, ELCEN se apropie de situația în care nu va putea 

plăti materia primă, gazul natural, către furnizorul Romgaz și nici salariile 

propriilor angajați, potrivit unui comunicat de presă, potrivit Mediafax. 

La rândul său, Romgaz, furnizorul de gaz ar putea sista livrarea materiei prime ca 

urmare a neîncasării contravalorii pentru gazele livrate, ceea ce ar putea conduce la 

întreruperea furnizării apei calde și a căldurii la consumatori. 
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Primăria Capitalei (PMB) nu a virat sumele pentru plata gazelor necesare pentru 

producerea și livrarea agentului termic către populație, aferente lunilor decembrie 

2019 (104.258.746,91 lei) şi ianuarie 2020 (106.315.578,61 lei ), deși în 

conformitate cu Convenția de plată a gazelor aprobată în CGMB prin Hotărârea nr. 

626/14.11.2019 și semnată ulterior de toate părțile implicate, PMB are obligația de 

a bugeta și aloca, conform legislației aplicabile, aceste sume. 

La data de 14.01.2020, s-a emis factura nr. 1154292 în valoare de 169.737.732,60 

lei pentru energia termică livrată de ELCEN către TERMOENERGETICA 

conform prevederilor contractuale. Data scadentă a acestei facturi este 29.01.2020. 

Valoarea mai sus menționată constituie creanță neîncasată, întrucât factura nu a 

fost achitată până la acest moment. 

Astfel, sistemul de termoficare din Municipiul București ar putea fi compromis 

iremediabil, putând genera intrarea în incapacitate de plată a ELCEN și, totodată, 

pierderi majore înregistrate de furnizorul de gaze, ROMGAZ, prin neîncasarea 

creanțelor. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ministrul Ionuţ Stroe şi Mihai Covaliu s-au întâlnit cu preşedintele CIO 

Ministrul Tineretului şi Sportului, Ionuţ Stroe, a avut o întâlnire oficială cu 

preşedintele Comitetului Internaţional Olimpic, germanul Thomas Bach, luni, la 

sediul CIO de la Lausanne, la care au participat preşedintele Comitetului Olimpic 

şi Sportiv Român, Mihai Covaliu, şi Octavian Morariu, membru CIO pentru 

România, potrivit site-ului MTS. 

 

Întâlnirea a avut drept scop stabilirea unui parteneriat activ cu CIO, parteneriat 

care, printr-un dialog şi o pregătire permanentă, beneficiind de expertiza 

reprezentanţilor CIO, să ajute România în organizarea unei competiţii olimpice 

majore în viitor, se arat în comunicat. 
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S-au purtat discuţii şi cu Jacqueline Barrett, director adjunct în Departamentul 

Jocuri Olimpice/Viitoare oraşe gazdă ale competiţiilor, şi cu James MacLeod, 

directorul Solidarităţii Olimpice şi al relaţiilor CIO - Comitetele Naţionale 

Olimpice, în cadrul cărora s-a vorbit despre modul de lucru care va exista pe viitor 

între CIO şi ţările care doresc să organizeze mari evenimente, cu privire la 

evaluarea oraşelor gazdă. 

 

''Au fost discuţii extrem de aplicate şi de utile legate de intenţiile noastre de a 

organiza competiţii majore pe viitor şi când spun asta, mă gândesc la următorii 5-

10 ani. Mă bucur că am găsit o susţinere şi o deschidere atât de mare din partea 

oficialilor Comitetului Internaţional Olimpic. Am stabilit un parteneriat care pune 

accent pe o formă de dialog şi pregătire continue, în ideea de a cere sfaturi şi a 

primi consultanţă din partea lor, este un nou mod de lucru între CIO şi ţările care 

doresc să organizeze mari evenimente. Noua filosofie a CIO, cu cele două etape, 

una de dialog continuu şi una de dialog ţintit, este de mare ajutor pentru noi pentru 

că, fiind parte din acest dialog, putem identifica obiectivele cele mai potrivite 

pentru noi'', a spus Stroe. 

 

''Ne-am exprimat dorinţa de a fi luaţi în considerare pentru organizarea 

evenimentelor majore, dar abordarea este flexibilă, pot fi şi evenimente co-

organizate cu alte ţări. Este un proces pe care l-am început astăzi, iar pregătirea 

trebuie să fie permanentă, pentru că dincolo de dialog şi consultanţă, înseamnă 

totodată investiţii în infrastructura sportivă. Depinde de noi să ştim clar ce ne 

propunem, pentru că CIO ne va asista în pregătiri, trebuie să asumăm lucruri, nu se 

mai poate merge la întâmplare sau doar cu anunţuri de intenţie goale de conţinut. 

În jurul acestor ţinte îndrăzneţe cred că putem pune reperele unei strategii globale 

pentru sportul românesc pe termen mediu. Acest master-plan poate rămâne coloana 

vertebrală pentru sportul românesc, indiferent de schimbările politice'', a subliniat 

ministrul. 

 

''Am discutat şi de lupta antidoping, unde, prin ce am început să facem, la nivelul 

Grupului de lucru interministerial, suntem în trendul general de luptă pentru 

integritate în sport. Domnul Bach ne-a felicitat pentru atitudinea pe care am arătat-

o ca Guvern în lupta antidoping şi ne-a încurajat să continuăm, pentru a deveni un 

etalon în acest domeniu.  
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Foarte important pentru CIO, iar noi ne aliniem la aceste principii generale de 

interes, este preocuparea pentru sustenabilitate, atât la nivelul carierei sportivilor, 

dar şi pentru pregătirea infrastructurii sportive pe termen lung. Mai mult, CIO ne-a 

cerut sprijinul şi susţinerea pentru a implementa modelul european al sportului, 

acel model în care să promovăm toate sporturile, un model bazat pe valori, pe 

principii, care să fie în beneficiul tuturor'', a concluzionat Ionuţ Stroe. 

 

Mihai Covaliu a notat că preşedintele CIO a fost încântat de atitudinea pozitivă a 

României: ''Am avut astăzi la sediul CIO întâlniri excelente din mai multe motive. 

În primul rând, au fost pe mai multe niveluri, au fost lămuritoare, însă surpriza 

deosebit de plăcută a fost atitudinea domnului ministru Stroe vizavi de noua 

abordare CIO în ceea ce priveşte principalele lor preocupări la nivel global: noua 

viziune pentru atribuirea jocurilor, antidopingul, rolul sportului în societate şi 

modelul european al sportului şi, nu în ultimul rând, colaborarea între comitetele 

naţionale olimpice şi guvernele lor. Ca impresie generală, preşedintele CIO a fost 

deosebit de încântat să observe atitudinea pozitivă a României, iar eu am fost la fel 

de încântat să văd că am fost percepuţi la acest nivel ca o echipă, lucru pentru care 

îi mulţumesc domnului ministru Stroe şi, nu în ultimul rând, domnului Octavian 

Morariu, membrul CIO din partea României''. 

 

România a organizat în 2013 la Braşov, Festivalul Olimpic al Tineretului 

European, care a reunit la start 890 de sportivi din 45 de ţări. 

 

COSR şi MTS au anunţat pe 4 aprilie, în mod oficial, intenţia României de a 

organiza ediţia de iarnă a Jocurilor Olimpice de Tineret din 2024. Ţara noastră a 

candidat, fără succes, şi pentru JOT de iarnă 2020, însă competiţia polisportivă a 

fost găzduită de Lausanne în cele din urmă. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Datele macro din România nu sunt în cea mai bună formă, dar încrederea 

analiştilor financiari în economie creşte. Adrian Codîrlaşu, preşedintele CFA: 

Este adevărat că avem probleme cu deficitele, însă mediul extern s-a 

îmbunătăţit pe final de 2019 şi început de 2020 l Analiştii financiari estimează 

o depreciere a leului în faţa euro până la 4,8823 lei pentru un euro până la 

finalul anului 

Adrian Codîrlaşu, preşdintele CFA România: Ceea ce poate declanşa o criză este 

un şoc extern puternic, dar câtă vreme economia globală funcţionează, nu sunt 

motive de îngrijorare. 

Pe finalul anului 2019 majoritatea indicatorilor macroeconomici ai României s-au 

deteriorat - deficitul de cont curent se îndrepta spre 5% din PIB, în vreme ce 

deficitul bugetar a fost estimat la 4,4% din PIB pe 2019 la ultima rectificare 

bugetară. Paradoxal, încrederea analiştilor financiari în economia românească a 

crescut atât în noiembrie, cât şi în decembrie 2019. Creşterea s-a datorat în cea mai 

mare parte condiţiilor curente macroeconomice, iar explicaţia, spune preşedintele 

CFA (asociaţia analiştilor financiari), se află în faptul că încrederea în economie la 

nivel mondial a rămas în decembrie la un nivel ridicat şi acest lucru s-a resimţit şi 

în România. 

„Cel mai mult s-a îmbunătăţit mediul extern. A fost, nu numai în România, ci la 

nivel internaţional, o încredere mare în economie. Şi la final de decembrie şi la 

început de ianuarie bursele au crescut puternic în toată lumea, inclusiv în 

România“, comentează pentru ZF preşdintele CFA România, Adrian Codîrlaşu. 

Creşterea economică a României în primele trei trimestre din acest an a fost de 4%, 

evoluţie în linie cu aşteptările analiştilor, însă în decelerare faţă de performanţa 

economică din prima jumătate a anului, când PIB-ul a urcat cu 4,6%. De asemenea, 

guvernul a reevaluat prognoza de creştere economică de la 5,5% pe întreg anul 

(cifră pe care fusese fundamentat bugetul de stat) la 4%, concomitent cu extinderea 

deficitului bugetar de la 2,8% din PIB la 4,4% din PIB. 

Datele nu au zdruncinat încrederea analiştilor financiari în economia românească. 
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Potrivit CFA, „indicele de încredere macroeconomică“ a crescut în luna decembrie 

2019 la 61,5%, cel mai ridicat nivel din primăvara anului 2017. Faţă de decembrie 

2018, când a apărut OUG 114, indicatorul de încredere macroeconomică a crescut 

cu 30 de puncte. Ambele componente ale indicelui - indicele de anticipaţii şi 

indicele condiţiilor curente - au crescut. Acest lucru reflectă faptul că analiştii 

financiari şi-au menţinut încrederea în economia românească în decembrie 2019, în 

special pe fondul optimismului din pieţele internaţionale de la sfârşitul anului 

trecut. Cu toate acestea, luna ianuarie 2020 a venit cu un potenţial şoc extern 

neprevăzut la finalul lui 2019 -epidemia coronavirusului care a izbucnit din China. 

Codîrlaşu explică faptul că deficitele gemene - de cont curent extern şi deficitul 

bugetar - se vor corecta, chiar dacă într-un orizont de timp mai îndelungat, iar ochii 

analiştilor financiari sunt mai degrabă îndreptaţi către potenţiale evoluţii externe. 

„Ceea ce poate declanşa o criză este un şoc extern puternic, dar câtă vreme 

economia globală funcţionează, nu sunt motive de îngrijorare. A apărut un şoc 

extern nefinanciar - acel virus din China  - iar acesta are potenţialul de a aduce 

măcar partea din Asia în recesiune. Mai ştim că şi Japonia să confruntă cu o 

situaţie similară şi este afectată economic. Acesta ar fi principalul risc economic în 

momentul de faţă“, a mai spus Codîrlaşu. 

CFA mai anticipează o depreciere a leului în faţa euro cu 2% la finalul lui 2020, 

până la 4,8823 lei pentru un euro. Principalele motive pentru depreciere sunt 

deficitele gemene care pun presiune pe moneda naţională. De asemenea, analiştii 

de la CFA mai anticipează o creştere marginală a ratelor de dobândă, însă fără 

impact semnificativ asupra pieţei. 

În ceea ce priveşte inflaţia, aceasta este pe o traiectorie desendentă şi va coborî 

până la 3,67% pe un orizont de un an. Premisele pe care se bazează analiştii sunt 

reechilibrarea politicilor fiscale „ o reducere a consumului prin ajustarea 

impulsurilor fiscale în economie. 
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Indicele de încredere macroeconomică - un sondaj lunar efectuat în rândul analiştii 

financiari de la CFA România - este compus din „indicele condiţiilor curenteì şi 

„indicele de anticipareì, acesta din urmă reflectând încrederea repondenţilor în 

perspectivele economice de peste un an. Indicele are valori între 0 (lipsa încrederii) 

şi 100 (încredere deplină). 

(Sursa: zf.ro) 

 

 NEBUNIE pe piața valutară: Aurul ajunge la al patrulea maxim istoric din 

luna ianuarie, euro este la un pas de maxim 

Gramul de aur a atins luni al patrulea maxim istoric din ianuarie, fiind cotat de 

BNR la 220,9342 lei, de la valaorea de 218,2474 lei gramul atinsă pe 8 ianuarie. 

Pe plan international, cotația spot a aurului se situa în apropierea pragului de 1.600 

de dolari uncia, zonă în care se află de la începutul anului, pe fondul tensiunilor 

comerciale și conflictelor geopolitice, conform Mediafax. 

Cursul oficial al euro setat de BNR a fost luni 4,7798 lei, în creștere ușoară de la 

4,7790 lei vineri. Leul a continuat însă să se situeze în ultimele săptămâni în 

preajma minimului istoric atins în data de 21 noiembrie, de 4,7808 lei/euro. 

Leul s-a depreciat de asemenea în raport cu francul elvețian (4,4707 lei luni de la 

4,4487 lei în ședința de vineri), de asemenea în preajma celor mai slabe niveluri 

atinse din ianuarie 2015 încoace. 

Moneda națională a pierdut teren și în comparație cu dolarul american (4,3348 lei 

luni de la 4,3101 lei ședința anterioară). 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Corpul de control al premierului are un nou șef: Dragoș Tănăsoiu, secretar 

general PNL Sector 5 și fost secretar general al ANRE 

Premierul Ludovic Orban l-a numit pe Daniel Dragoș Tănăsoiu în funcția de șef al 

Corpului de Control al prim-ministrulului, în locul lui Constantin Robu, care a fost 

eliberat din funcție, potrivit unor decizii publicate luni în Monitorul Oficial. 
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Dragoș Tănăsoiu a fost mai mulți ani secretar general al Autorității Naționale de 

Reglementare în Domeniul Energiei (ANRE). În august 2017, Libertatea scria că 

o angajată a ANRE l-a reclamat pe acesta la Comisia de Etică pentru 

"comportament neadecvat". 

Potrivit declarațiilor de avere, Dragoș Tănăsoiu avea venituri la ANRE de peste 

230 mii lei pe an, la care se adăugau venituri de peste 120 mii lei de la Compania 

Națională Aeroporturi București, din funcția de șef comunicare. 

Dragoș Tănăsoiu a fost în perioada guvernării Tăriceanu șeful direcției privatizare 

în Ministerul Transporturilor. Anterior, deținuse funcția de consilier în Consiliul 

General al Primăriei Capitalei din partea PD. 

 

Dragoș Tănăsoiu este secretar general al PNL Sector 5. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 USR și PLUS vor să fuzioneze. Congresul ar urma să aibă loc în iulie 

Conducerile USR și PLUS au decis fuziunea celor două formațiuni, un congres 

urmând să aibă loc în iulie. În acest sens, s-a cerut un mandat din partea 

organizațiilor. 

 

„Birourile Naționale ale USR PLUS au decis, luni, în ședința comună de alianță, să 

solicite organizațiilor un mandat pentru organizarea unui congres de fuziune în 

luna iulie. Decizia va fi luată în Comitetul politic al USR și în Consiliul Național al 

PLUS, care vor avea loc pe 8 februarie, în București. În cursul lunii februarie, 

filialele USR și PLUS sunt încurajate să își desemneze de comun acord candidații 

comuni ai Alianței la alegerile locale”, se arată într-un comunicat al Alianței. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 

https://www.libertatea.ro/stiri/scandal-sexual-la-anre-secretarul-general-al-institutiei-reclamat-la-comisia-de-etica-1950387
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 Sesiune ştiinţifică pe tema impactului încălzirii globale asupra mediului şi 

societăţii, organizată marţi la Academia Română 

Administraţia Naţională de Meteorologie (ANM) organizează, marţi, la Academia 

Română, sesiunea de comunicări ştiinţifice cu tema "Impactul încălzirii globale 

asupra mediului şi societăţii". 

 

Potrivit organizatorilor, la eveniment vor fi prezenţi, printre alţii: Costel Alexe - 

ministrul Mediului, Apelor şi Pădurilor, academicianul Ioan Dumitrache - secretar 

general al Academiei Române, academicianul Dan Bălteanu - Institutul de 

Geografie al Academiei Române şi Elena Mateescu - directorul general al ANM. 

 

De asemenea, vor susţine prezentări: Ovidiu Badea - Institutul Naţional de 

Cercetare-Dezvoltare în Silvicultură "Marin Drăcea", Monica Dumitraşcu - 

Institutul de Geografie al Academiei Române, Valentin-Veron Toma - Institutul de 

Antropologie "Francisc I. Rainer" şi Ştefan Dorondel - Institutul de Antropologie 

"Francisc I. Rainer".  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Un raport indică faptul că în Uniunea Europeană corupţia este încă o 

problemă majoră / România, sub pragul de 50% 

Cinci ţări din UE nu au atins pragul de 50% în Indicele de Percepţie asupra 

Corupţiei, din 2019. Studiul, publicat de ONG-ul Transparency International, a 

analizat 180 de ţări, iar când vine vorba de UE, utilizarea necorespunzătoare a 

fondurilor sale este încă o problemă importantă, potrivit Rador. 

Indicele de percepţie s-a bazat pe răspunsuri de la 12 instituţii independente 

specializate în guvernanţă şi climatul de afaceri, Ungaria, Polonia, România, 

Croaţia şi Grecia scăzând sub pragul de 50%. 

Michiel van Hulten, director al Transparency International UE, a declarat pentru 

Euronews: "Există multe fraude comise cu fonduri UE, implicând fonduri UE, dar 

a fost foarte dificil să abordăm acest lucru în mod efectiv, iar unul dintre motive 

este că toate statele membre au o abordare diferită.  
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Având un singur procuror european care va aborda aceste probleme, cred că putem 

fi încrezători că va fi mai uşor să atacăm aceste cazuri". 

Un raport asociat a confirmat că, deşi majoritatea statelor membre post-comuniste 

ale UE nu abordează în mod eficient problema, statele occidentale au şi ele 

probleme. Marea Britanie şi Franţa s-au numărat printre cele patru ţări care au 

pierdut cel puţin trei puncte în index începând de anul trecut. În schimb, Spania a 

avansat cu patru puncte, iar Grecia cu trei în index, deşi Grecia se află încă în 

jumătatea de jos a ratingurilor globale. 

Transparency International a concentrat raportul din acest an asupra riscurilor 

legate de entităţile private care finanţează partide politice. Malta a fost evidenţiată 

ca o ţară de urmărit îndeaproape, deoarece a scăzut şase puncte din 2015, iar 

uciderea jurnalistei anticorupţie Daphne Caruana Galizia a rămas nesoluţionată. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Finanţări de 20.000 euro pentru startup-urile de blockchain 

Un proiect finanțat prin programul de cercetare și inovare al Uniunii 

Europene ― Orizont 2020, caută să investească în startup-uri blockchain din 

domeniile: fintech, tehnologia informației și a comunicațiilor și retail. Block 

Start oferă startup-urilor europene admise în program finanțări de câte 20.000 de 

euro. 

Antreprenorii se pot înscrie (AICI) până pe 10 februarie. Se pot înscrie firme mici 

şi mijlocii (în conformitate cu definiţia dată pentru acestea de legislaţia UE) sau 

startup-uri din UE sau ţările asociate H2020. 

Startup-urile admise au o perioadă de 4 luni în care trebuie să realizeze un prototip, 

urmată o perioadă de testare, de 2 luni, în care au oportunitatea de a-și perfecționa 

produsul și dezvolta afacerea, lucrând cu potențiali clienți ― pentru a identifica 

produsul care corespunde cel mai bine cerințelor acestora. 

 

https://www.startupcafe.ro/cauta.htm?cauta=blockchain
https://www.blockstart.eu/open-calls/
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Antreprenorii beneficiază de suport și sesiuni de mentorat pentru identificarea 

oportunităților de creștere ale afacerii, precum și acces la investitori, fondatori de 

startup-uri, fonduri de investiții și investitori de tip angel (business angels). 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Finanţări de 60.000 euro pentru startup-urile care fac materiale inteligente 

SmartX Europe este un program care oferă consultanţă şi finanţare startup-urilor 

care contribuie la dezvoltarea industriei textilelor smart - materiale inovatoare, 

folosite în domenii precum cel al apărării sau medical. Înscrierile pentru finanţările 

de câte 60.000 de euro au fost deschise. 

Termenul limită de aplicare este 15 februarie. Se pot înscrie firme mici şi mijlocii 

(în conformitate cu definiţia dată pentru acestea de legislaţia UE) sau startup-uri 

din UE sau ţările asociate H2020. 

Proiectele trebuie să aibă la bază proptotipuri bine puse la punct, care să facă deja 

parte dintr-un lanţ de producţie. Iar solicitanții trebuie să demonstreze utilizatea 

produselor pe care le dezvoltă într-o anumită piaţă sau industrie (apărare, sănătate 

etc) și potenţialul de a aduce valoare adăugată. 

Proiectele selectate vor primi o finanţare de 60.000 euro, pe parcursul unui an, 

mentorat şi consultanţă în dezvoltarea proiectelor. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Reuniunea Consiliului Afaceri Generale al UE pe tema priorităţilor 

preşedinţiei croate 

Consiliul Afaceri Generale al Uniunii Europene (UE) se reuneşte la 28 ianuarie, la 

Bruxelles, prilej cu care preşedinţia croată a Uniunii (ian.-iun. 2020) prezintă 

priorităţile pentru prima jumătate a anului 2020. Conferinţa pe tema viitorului 

Europei, proiect ce va fi lansat de Comisie în luna mai, este un alt subiect luat în 

discuţie, potrivit site-ului https://www.consilium.europa.eu/. 

 

https://www.smartx-europe.eu/iump-default-redirect-page/
https://www.consilium.europa.eu/
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Priorităţile preşedinţiei croate sunt grupate sub sloganul "O Europă puternică într-o 

lume a provocărilor", programul acesteia bazându-se pe patru axe principale: o 

Europă care se dezvoltă, o Europă care uneşte, o Europă care protejează, o Europă 

influentă. 

 

Preşedinţia croată a Uniunii Europene consideră că punerea în aplicare a unui 

cadru financiar multianual ambiţios, echilibrat şi durabil pentru perioada 2021-

2027 ar trebui să fi o prioritate. Punerea în aplicare a pilonului European al 

drepturilor sociale, stoparea tendinţelor demografice negative, reţeaua trans-

europeană de transport (RTE-T), politica de extindere UE (Balcanii de Vest), 

Pactul verde European sunt o parte dintre temele promovate de preşedinţia croată, 

conform site-ului https://eu2020.hr/. 

 

În cadrul reuniunii din 28 ianuarie, are loc şi un schimb de opinii cu privire la 

conferinţa pe tema viitorului Europei, prezentată recent de Comisia Europeană. În 

decembrie 2019, Consiliul European a însărcinat preşedinţia croată să lucreze la 

definirea unei poziţii a Consiliului privind conţinutul şi funcţionarea unei astfel de 

conferinţe. 

 

Conferinţa privind viitorul Europei este un nou proiect prezentat de Comisia 

Europeană la 21 ianuarie 2020, care ar urma să fie lansat la 9 mai 2020, de Ziua 

Europei şi să se desfăşoare pe parcursul a doi ani. Conferinţa privind viitorul 

Europei îşi propune să le ofere europenilor posibilitatea de a avea un cuvânt mai 

greu de spus cu privire la ceea ce face Uniunea Europeană şi cum se pune în slujba 

cetăţenilor. Comisia consideră că reuniunile şi discuţiile în format conferinţă 

reprezintă un forum deschis tuturor, nu numai celor care locuiesc în capitalele 

Europei, ci cetăţenilor din toate colţurile Uniunii. 

 

*** 

Anterioara reuniune a Consiliului Afaceri Generale a UE s-a desfăşurat la 

Bruxelles, la 10 decembrie 2019. În cadrul reuniunii, Consiliul a desfăşurat o 

audiere privind situaţia Ungariei în baza articolului 7 din Tratatul UE. Audierea s-a 

concentrat pe independenţa sistemului judiciar, libertatea de exprimare şi libertatea 

academică în Ungaria, scrie site-ul https://www.consilium.europa.eu/.  

https://eu2020.hr/
https://www.consilium.europa.eu/
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Mecanismul pus în mişcare prin articolul 7 din Tratatul privind UE (versiunea 

consolidată) presupune constatarea unei încălcări grave de către un stat membru a 

valorilor pe care se întemeiază Uniunea şi posibilitatea de a se decide inclusiv 

suspendarea dreptului de vot în Consiliu al reprezentantului guvernului acelui stat 

membru. 

 

*** 

Consiliul Afaceri Generale este una dintre cele zece formaţiuni ale Consiliului UE, 

care pregăteşte reuniunile Consiliului European şi urmăreşte rezultatele acestora, 

dar, în acelaşi timp, este responsabil şi de o serie de domenii de politică 

transsectorială. 

 

Politicile transsectoriale de care se ocupă CAG sunt extinderea UE şi negocierile 

de aderare, adoptarea cadrului financiar multianual (planul bugetar pe 7 ani al UE), 

politica de coeziune, organizarea instituţională a UE. CAG se ocupă, de asemenea, 

de orice alt dosar pe care i-l încredinţează Consiliul European. 

 

Consiliul Afaceri Generale este alcătuit, în principal, din miniştrii Afacerilor 

Europene ai tuturor statelor membre ale UE. La reuniuni este reprezentată şi CE 

prin comisarul care răspunde de relaţiile interinstituţionale, în funcţie de subiectul 

dezbătut. 

 

Consiliul UE exercită, împreună cu PE, funcţiile legislativă şi bugetară, fiind 

compus din câte un reprezentant la nivel ministerial al fiecărui stat membru, 

potrivit art. 16 din Tratatul Uniunii Europene, vizitat pe https://eur-

lex.europa.eu/. 

 

Deşi se reuneşte în diferite formaţiuni în funcţie de subiectul discutat, Consiliul UE 

este o entitate juridică unică, lucrările sale fiind pregătite de un comitet al 

reprezentanţilor permanenţi ai statelor membre (Coreper) şi de comitete şi grupuri 

de lucru specializate. 

 

Pe ordinea de zi a reuniunilor pot fi înscrise subiecte cu caracter non-legislativ sau 

subiecte cu caracter legislativ.  

https://eur-lex.europa.eu/
https://eur-lex.europa.eu/
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Cea mai mare parte a subiectelor de pe ordinea de zi a reuniunilor diverselor 

formaţiuni ale Consiliului e reprezentată de documente fără efecte juridice cum ar 

fi concluziile, rezoluţiile şi declaraţiile. În acest sens, aceste tipuri de documente 

exprimă doar poziţii politice. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 UE transmite M. Britanii că "niciodată, niciodată, niciodată" nu va face 

compromisuri privind piața unică 

Uniunea Europeană nu va face "niciodată, niciodată, niciodată" compromisuri care 

să afecteze integritatea pieței sale unice, a avertizat Michel Barnier, negociatorul-

șef al UE, spunând că Marea Britanie trebuie acum să se confrunte cu realitatea 

după ce a subestimat consecințele procedurii Brexit, potrivit Mediafax. 

 

Unii politicieni britanici au sugerat că, în cadrul discuțiilor care vor începe în 

săptămânile următoare privind relațiile post-Brexit, Uniunea Europeană ar putea fi 

flexibilă în ceea ce privește regulile sale privind protecția fluxurilor comerciale. 

 

Dar Michel Barnier, a avertizat că consecințele negative ale ieșirii din UE erau 

inevitabile. 

 

"Nu va exista niciun compromis privind piața unică. Niciodată, niciodată, 

niciodată", a spus Barnier, într-un discurs la Queen’s University din Belfast, 

subliniind că piața unică stă la baza influenței internaționale a Uniunii Europene, 

relatează site-ul agenției Reuters. 

 

"Părăsirea pieței unice, părăsirea uniunii vamale va avea consecințe. Și ce am văzut 

... în ultimul an, este că multe dintre aceste consecințe au fost subestimate în Marea 

Britanie ", a spus el. "Acum trebuie să ne confruntăm cu realitatea". 

 

Barnier a mai afirmat că, deși Uniunea Europeană a fost dispusă să fie flexibilă și 

pragmatică în discuțiile comerciale, alegerile Marii Britanii au făcut ca 

posibilitatea unor relații comerciale post-Brexit fără fricțiuni să fie imposibilă. 
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"Nu îmi este clar dacă, atunci când Marea Britanie va părăsi UE și Piața Unică, va 

alege să părăsească modelul de societate și de reglementare al Europei. Aceasta 

este întrebarea cheie și așteptăm un răspuns", a explicat oficialul european. 

 

Totodată, Barnier a subliniat că "acordul de retragere trebuie aplicat cu rigurozitate 

și disciplină de toate părțile". 

 

Marea Britanie se va retrage din Uniunea Europeană pe 31 ianuarie, dar va 

continua să aplice reglementările Uniunii Europene în perioada de tranziţie post-

Brexit, care se încheie pe 31 decembrie 2020. Irlanda de Nord va continua să aibă 

statut special şi după perioada de tranziţie, rămânând în uniunea vamală UE până 

când va fi stabilit un alt statut, prin negocierile referitoare la relaţiile post-Brexit. 

Premierul britanic, Boris Johnson, speră să obţină până la sfârşitul acestui an un 

acord comercial care să reglementeze relaţiile Marii Britanii cu Uniunea Europeană 

după Brexit. Un reprezentant al Comisiei Europene a semnalat că Uniunea 

Europeană probabil nu va avea timp să finalizeze până la sfârşitul anului 

negocierile cu Marea Britanie privind relaţiile post-Brexit. Eric Mamer, purtătorul 

de cuvânt al Comisiei Europene, a declarat că negocierile vor putea începe abia în 

martie, astfel că nu se pot finaliza până la expirarea perioadei de tranziţie post-

Brexit, valabilă până pe 31 decembrie 2020. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ţări din toată lumea îşi repatriază cetăţenii din China, din cauza 

coronavirusului. OMS corectează evaluarea amenințării internaționale de la 

"moderată" la "înaltă" 

81 de oameni au fost uciși de virusul care face ravagii în China, iar numărul 

îmbolnăvirilor se apropie de 3.000. Există experți care afirmă că numărul cazurilor 

ar fi depășit 40.000, incluzând persoanele care nu prezintă încă simptome, pentru 

că virusul e în stare de incubație. Decesele sunt înregistrate doar în China, de unde 

tot mai multe țări își repatriază acum cetățenii. Organizația Mondială a Sănătății 

corectează evaluarea amenințării internaționale de la "moderată" la "înaltă". 
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Virusul a ajuns în peste 10 țări, purtat de persoane care au călătorit în Wuhan, unde 

se află focarul epidemiei. Dar în mai toate statele din lume se iau măsuri speciale. 

Marea Britnaie se oferă să-și ajute cetățenii care vor să se întoarcă din China. 

Spania a adus deja înapoi zeci de persoane. Berlinul ia în considerare evacuarea 

tuturor germanilor care vor să plece; Franța pregătește pt mijlocul săptămânii o 

asemenea acțiune. 

În Rusia se iau decizii fără precedent. Toate agențiile de turism din Rusia au sistat 

vânzarea biletelor pentru China. Cei care au cumpărat deja excursii primesc banii 

înapoi sau optează pentru alte destinații asiatice. Mai multe companii aeriene oferă 

posibilitatea renunțării la bilete fără penalizări sau a schimbării. 

Încă nu se știe cât de periculos e virusul și cât de contagios. Pentru că este un tip 

nou apărut, oamenii nu au dezvoltat imunitate față de el. 

8,7 miliarde de dolari a alocat guvernul chinez cercetărilor pentru depistarea unui 

vaccin și a unui tratament. 

Nu se cunoaște niciun remediu; e testat deocamdată, un medicament care tratează 

SIDA. Autoritățile medicale din China le sugerează locuitorilor din zonele afectate 

să ia două pastile de Aluvia pe zi și să inhaleze o doză de alfa-interferon de două 

ori pe zi. Dar nimeni nu a dovedit eficienţa acestora. 

Guvernul chinez a vrut să dea încă un semn că situația e sub control: premierul Li a 

vizitat Wuhanul, devenit oraș-fantomă în urma măsurilor speciale luate acolo. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 


